



Eckhart Georg Hahn: CV/Research Profile. [24.01.2017]

Eckhart G. Hahn is currently Founding Adviser for the establishment of an Academic Center of Integrative Medicine and Health in Bamberg and Erlangen Faculty of Medicine, Germany. He was Founding Dean of the Faculty of Medicine and Health Sciences, University of Oldenburg 2011-2013 and served as Dean of the Faculty of Health, University of Witten/Herdecke 2009-2011. 1988-2009 he was Professor of Medicine and Chairman, Department of Medicine I, University Hospital Erlangen, Friedrich-Alexander-University Erlangen-Nuremberg. 1987-88 Rorer Professor of Medicine and Director, Division of Gastroenterology and Hepatology, Department of Medicine, Jefferson Medical College and Thomas Jefferson University Hospital, Philadelphia, USA. He earned a Master of Medical Education in 2002 (MME, Bern) and graduated in medicine 1969 in Hamburg, Germany. As a long time President of the German Association of Medical Education 2003-2011 and Chief Editor of the GMS Journal of Medical Education 2003-2012 he initiated the German National Competence-Based Catalogue of Learning Objectives in Medicine. His research interest is in fibrogenesis in liver cirrhosis, gastrointestinal endoscopy and ultrasound, carcinogenesis, clinical oncology, hospital management, integrative medicine and medical education. 750 published papers since 1974 (SCI-listed).

Eckhart Georg Hahn: CV/Forschungsprofil. [24.01.2017]

Eckhart G. Hahn ist aktuell als Berater für die Gründung eines akademischen Zentrums für Integrative Medizin und Gesundheit in Bamberg und an der Erlanger Fakultät für Medizin tätig. Er war 2011-2013 Gründungsdekan der Fakultät für Medizin und Gesundheitswissenschaften der Universität Oldenburg und 2009-2011 Dekan der Fakultät für Gesundheit der Universität Witten/Herdecke. 1988-2009 hatte er den Lehrstuhl für Innere Medizin 1 der Universität Erlangen-Nürnberg inne und war Direktor der Medizinischen Klinik 1 des dortigen Universitätsklinikums. 1987-1988 war er Rorer Professor of Medicine und Direktor der Abteilung für Gastroenterologie und Hepatologie im Department of Medicine, Jefferson Medical College und Thomas Jefferson University Hospital, Philadelphia, USA. 2002 erwarb er den Master of Medical Education (MME, Bern) und hat sein Medizinisches Staatsexamen 1969 in Hamburg abgelegt. Als langjähriger Vorsitzender der Gesellschaft für Medizinische Ausbildung und Chefredakteur der Zeitschrift für Medizinische Ausbildung von 2003-2011 hat er den Nationalen Kompetenzbasierten Lernzielkatalog für Medizin (NKLM) in Deutschland ins Leben gerufen. Seine Forschungsinteressen sind die Fibrogenese der Leber, gastrointestinale Endoskopie und Ultraschall, Karzinogenese, klinische Onkologie, Krankenhausmanagement, integrative Medizin und medizinische Aus- und Weiterbildung. 750 SCI-gelistete Publikationen seit 1974.

Prof. Dr. med. Eckhart Georg Hahn, MME (Bern), FACP
Universitätsklinikum Erlangen, Medizinische Klinik 1, Ulmenweg 18, D-91054 Erlangen
eckhart.hahn@uk-erlangen.de, Tel. +49 171 5482616
https://www.researchgate.net/profile/Eckhart_Hahn